
Jednání školské rady při základní škole Velehrad 
konané 20. října 2018 

 

Přítomni:  
Mgr. Lenka Němcová, Mgr. Kateřina Švecová, Mgr. Jiří Sukaný, Mgr. Jan Skryja, Pavel Slavík, 
Jitka Točková, Mgr. Aleš Mergental, Bc. Jan Václav Kučera, Miroslav Kovářík 
 
Host: Mgr. Andrea Olbertová 
 
Program: 
 

- projednání otevřeného dopisu paní Bc. Pavlíny Pelikánové adresované Radě školy při ZŠ 
Velehrad 
- plánované akce, příprava čipů 
 
Průběh jednání: 

1. Rada školy byla svolána na popud paní ředitelky, která požádala o setkání Rady školy 
kvůli nepříznivé atmosféře ve škole, v obci, nepřiměřeným reakcím žáků, poškození 
dobrého jména školy a komplikování učitelské práce, kterou rozdmýchal otevřený 
dopis paní Pelikánové. Paní ředitelka požádala Radu školy o spolupráci, která by vedla 
k opětovnému nastolení mantinelů a zklidnění vypjaté situace mezi školou, žáky a 
rodiči.  

 
Rada školy téma posunu zvonění, dopadu této změny, důslednost a postihy 
za nedodržování nastavených pravidel a zodpovědnost rodičů za včasný příchod dětí 
projednávala už na minulé školní radě 1. října 2018. 
 
Na znovuotevřené téma navazuje problematika dostatečné informovanosti rodičů 
prostřednictvím Infobrožury a Školního řádu. Rodiče v obou případech písemně 
stvrdili, že dokumenty četli a s jejich obsahem byli seznámeni. Nové informace jsou 
rodičům zprostředkovávány prostřednictvím webové stránky školy, písemně 
mailovými zprávami a také v papírové podobě, kdy si škola zajišťuje prokazatelný 
písemný doklad o informování rodiče. 
 
Na webu školy byly informace i o pravidlech hodnocení. Pozdní příchody však nejsou 
součástí těchto pravidel. Evidence pozdních příchodů slouží jako podklad pro třídní 
učitele, aby s informací o pozdních příchodech svých žáků mohli dále pracovat a 
v případě potřeby informovat rodiče o neplnění povinností stanovených školním 
řádem. 
 
Všichni členové Školní rady se shodli, že reakce paní Bc. Pavlíny Pelikánové byla 
přehnaná, a že ji zřejmě způsobila neznalost faktů z její strany. Dodržování pravidel je 
však jedním z předpokladů fungování celé společnosti, škola má důsledně žáky učit 
dodržovat pravidla a snažit se tak žákům vytvořit bezpečné prostředí.  

 
Rodičům je doporučován postup k získávání informací: pokud nejsou dostatečně 
informováni, mají možnost se obrátit na třídní učitele svých žáků. Až pak je možno řešit 



jejich starosti v dalších instancích školy. Dodržováním tohoto postupu by se měla 
vytvořit klidná atmosféra bez zbytečných informačních šumů. 
 

Pan Aleš Mergental navrhnul, aby se vytvořil a zveřejnil mailový kontakt na členy Rady 
školy – zástupce rodičů (tj. Bc. Jana Václava Kučeru, Mgr. Jana Skryju a Pavla Slavíka), 
aby se tak vytvořila jedna z možných cest pro podávání podnětů Radě školy ze strany 
rodičů. Současně zaznělo, že co se týká podnětů a návrhů za strany rodičů, je to právě 
tato trojice volených zákonných zástupců žáků Rady školy, na koho se rodiče mohou 
obracet. Také zazněl návrh, že by tito zástupci nabídli rodičům možnost osobního 
setkání. Návrh však zatím Rada školy neschválila, je možno jej dále projednat na dalším 
setkání. 
 
Paní ředitelka nabídla možnost osobního setkání s rodiči, kteří by chtěli konzultovat 
svoje návrhy a postřehy při přátelském posezení. 

 
2. Paní ředitelka seznámila Radu školy se současným děním ve škole, společných vizích, 

přípravou vánočních aktivit, personálním obsazení kuchyně, projektech, šablonách. 
 

3. Rada školy má další setkání naplánováno na 6. 12. 2018 v 15,30. 
 
Závěr jednání: 
Školní řád je platný, včasný příchod žáků do školy bude i nadále vyžadován proto, aby se děti 
mohly dostatečně včas připravit na výuku. O opakovaných pozdních příchodech budou 
rodiče informováni prostřednictvím třídních učitelů. 
Žádáme rodiče o spolupráci při zajištění podmínek včasného příchodu dětí do vyučování. 
 
Ve Velehradě 20. listopadu 2018 
 
Zapsala: Kateřina Švecová 
Schválila: Lenka Němcová, předsedkyně 
 
 


